
                            

                                           PROTOKÓŁ  Nr XVI/2015

z XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 grudnia 2015 r. w budynku administracyjnym Urzędu
Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 10.45. 

                                Ad.1.  Otwarcia XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  Prezesa 
WFOŚiGW Andrzeja Pałysa,  przedstawiciela Izby Rolnej Sławomira Sadowskiego, Wójta Gminy Adama 
Pałysa,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji  radni: Włodzimierz Grabda , Jerzy Łukasiewicz.
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z XV Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy  
     Solec- Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał:
a/   uchwała w sprawie Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Solec-Zdrój na lata 
2015 – 2032.
b/  uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 
Solec-Zdrój na 2016 rok .
c/  uchwała w sprawie przyjęcia Programu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w Gminie Solec-Zdrój w la-
tach 2016 – 2020.
d/  uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Solec-Zdrój na 
lata 2016 – 2020.
e/  uchwała  w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2015 rok,
f / uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej na  2015 rok.
g/  uchwała w  sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok.
h/  uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 2027.
i/ uchwała w sprawie zasadności organizacji gminnych przewozów pasażerskich w publicznym transporcie zbio-
rowym.
j/ w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego w związku z podjęciem przez 
Radę Gminy Solec – Zdrój  uchwały 
Nr XIII/59/2015 z 22 października 2015 roku w sprawie odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z 
radnym
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.Wolne wnioski i zapytania.
10. Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z XV Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .    
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                               Ad.6.  W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny Czesław Zeliasz:



- Podziękował Wójtowi za drogi wybudowane w Piestrzcu. Do zrobienia została jeszcze droga łącząca Ściegna i 
Zołczę.
Radny Andrzej Kopeć:
- Ustawić kosze na śmieci w Wełninie.
Radny Paweł Fortuna:
-  Poprawić bezpieczeństwo na skrzyżowaniach dróg w Zielonkach i Wełninie.
Radny Marek Kasperkowicz:
- Obok świetlicy w Sułkowicach ustawić kosz na śmieci.
- Wyrównać doły na drodze.
- Do Prezesa WFOŚiGW zwrócił się z pytaniem o możliwość pozyskania pożyczki na wymianę pokrycia 
dachowego w związku z usunięciem eternitu.
Radny Jan Żubrowski:
- Zwrócił uwagę na osiągnięcia Gminy Solec-Zdrój z  zakresu inwestycji ekologicznych, za co otrzymała tytuł 
Wzorowa Gmina oraz  zajęcie 7 miejsca w Polsce w rankingu samorządów za wydatkowanie środków unijnych 
w przeliczeniu na jednego mieszkańca.         
- Ze zbiórki WOŚP szpital w Busku-Zdroju otrzymał wiele sprzętu. Ile otrzymał w ostatnich latach ?
- Jak została rozdysponowana rezerwa budżetowa  w 2015 roku?
Radny Antoni Kołkowski:
- Ustawić kosz obok świetlicy w Żukowie.
Radny Adrian Babiarz:
- Podziękował za drogi w Piestrzcu.
- W 1979 roku ówczesny sołtys zakupił umową od p. Czaji działkę z przeznaczeniem na drogę. Zwrócił się do 
Wójta o zainteresowanie się tą sprawą.

              Ad.7a.  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że  wszystkie projekty uchwał 
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały rekomendację.
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Solec-Zdrój na lata 2015 – 2032. Nikt nie zgłosił uwag . Poddany pod głosowanie został przyjęty 
następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Uchwała Nr XVI/73/2015  w sprawie uchwalenia programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Solec-Zdrój na lata 2015 – 2032 – w załączeniu.

Ad.7b/ Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2016 rok. Nie zgłoszono 
żadnych uwag do projektu uchwały.
Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13
przeciw – 0
wstrzymał się – 0
Uchwała Nr XVI/74/2015  w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2016 rok - w załączeniu.
                          Ad.7c/ Następnie radni głosowali nad odczytaną przez Przewodniczącego uchwałą w sprawie 
przyjęcia Programu rehabilitacji osób niepełnosprawnych w Gminie Solec-Zdrój. Nie zgłoszono uwag do 
projektu uchwały. 
Uchwała została przyjęta 13-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw oraz 0 – wstrzymujących  się.
Uchwała Nr XVI/75/2015 w sprawie  przyjęcia Programu rehabilitacji osób niepełnosprawnych w Gminie Solec-
Zdrój – w załączeniu.
                         Ad.7d/ Odczytana przez Przewodniczącego Rady i poddana pod głosowanie  uchwała w sprawie 
przy jęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  w3 Gminie Solec-Zdrój została podjęta bez uwag, 
następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Uchwała Nr XVI/76/2015 w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Solec-Zdrój –
w załączeniu.
                     Ad.7e/ W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
gminy Solec-Zdrój na 2015 rok.
Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych



przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych
Uchwała Nr XVI/77/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok 
– w załączeniu.
                     Ad.7f/ Bez uwag została przyjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2015 – 2024. Odczytana i poddana  pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13 radnych,
Przeciw – 0 radnych,
Wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XVI/78/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 – 2024.
                    Ad.7g/ Nie budził wątpliwości ani uwag radnych  projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Solec-
Zdrój na 2016 r. Odczytany przez Przewodniczącego i poddany pod głosowanie został przyjęty  13-oma głosami 
„za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się.
Uchwała Nr  XVI/79/2015 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok – w załączeniu.
Radny Stanisław Żelazny zwrócił uwagę, że w budżecie na 2016 rok nie została ujęta droga Świniary – Błonie, 
której wybudowanie jest konieczne.
Zdaniem radnego celowe byłoby utworzenie funduszu  przeznaczonego na odnowę  zabytków w gminie.
Odnosząc się do powyższego Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że opracowana jest dokumentacja na drogę w 
Świniarach i gdy pojawi się możliwość pozyskania środków to będzie się o nie ubiegał.  Na odnowę zabytków 
mieszkańcy mogą przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego.
                   Ad.7h/ Radni nie zgłosili uwag do  uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 
2016 – 2027 . Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:
Za – 13 radnych,
Przeciw – 0 radnych,
Wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XVI/80/2015  w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 
2027 – w załączeniu.
                   Ad.7i/  Kolejna przedłożona przez Przewodniczącego rady uchwała  dotyczyła zasadności 
organizacji gminnych przewozów pasażerskich.  Wójt przedstawił obecnym założenia proponowanej uchwały. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została podjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13 ,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się - 0.
Uchwała Nr XVI/81/2015 w sprawie zasadności organizacji  gminnych przewozów pasażerskich w publicznym 
transporcie zbiorowym.
                    Ad.7j/ Bez uwag przyjęta została uchwała w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia 
naruszenia interesu prawnego. Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała:
13 głosów  - za,
0 głosów - przeciw,
0 głosów - wstrzymujących się.
Uchwała nr XVI/82/2015 w sprawie rozpatrzenia wezwania  do usunięcia naruszenia interesu prawnego w 
związku z podjęciem przez Radę Gminy Solec-Zdrój uchwały  
Nr XIII/59/2015 w sprawie odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym – w załączeniu. 
                          Ad.8.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Wójt Gminy Adam Pałys:
- W 2015 roku udało się zrobić dużo dróg gminnych. Pozostałe drogi będą robione w zależności od posiadanych 
środków. 
- Wyjaśni sprawę zakupu gruntu pod drogę od p. Czaji.
- Kosze na śmieci mogą być sfinansowane ze środków funduszu wiejskiego.
- Skrzyżowanie w Zielonkach i Wełnie jest oświetlone, trzeba je teraz bardziej wyeksponować. Do Krajowej 
Dyrekcji Dróg i Autostrad zostanie skierowane zapytanie dotyczące możliwości ustawienia przy tych 
skrzyżowaniach zielonych pachołków.
- Dziury na drogach będą remontowane.
- WOŚP dla potrzeb OSP w Solcu-Zdroju zakupiła agregat  prądotwórczy. Wystąpi z zapytaniem do dyrekcji  
szpitala w Busku-Zdroju o podanie informacji dotyczącej sprzętu otrzymanego od WOŚP.
- Radni otrzymają informację o rozdysponowaniu rezerwy budżetowej za 2015 rok.
        Następnie głos zabrał Prezes WFOŚiGW  w Kielcach Pan Andrzej  Pałys. Wyjaśnił, że zdjęcie i utylizacja 
azbestu dofinansowywana jest w wysokości 85%. Nie udzielane są pożyczki na wymianę pokrycia dachowego. 
W styczniu odbędą się szkolenia na temat gospodarki niskoemisyjnej.



         Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Pan Leszek Sowula: Pobocza dróg powiatowych są bardzo zanieczyszczone.
- Ubiegać się u Wójta Gminy Nowy Korczyn o dokończenie drogi Chinków – Rzegocin w części leżącej na 
terenie gminy Nowy Korczyn.
Pan Bogdan Pietrzyk: Długo oczekuje się na usunięcie awarii oświetlenia ulicznego .
- W Kikowie są niszczone i kradzione znaki drogowe.
- Do przedstawiciela Izby Rolnej zwrócił się  z  pytaniem, czy będą dopłaty do świń.
Obecny na Sesji Pan Sławomir Sadowski wyjaśnił, że  według jego wiedzy taka dopłata ma być wprowadzona. 
O szczegóły należy  jednak zwrócić się do ARiMR, gdyż ona jest płatnikiem.
Wójt Adam Pałys:
- Wiosną zawsze jest generalne sprzątanie poboczy dróg.
- Znaki drogowe były i są niszczone. 
- W 2016 roku nie będzie pobierana opłata targowa. Zostanie zwrócona szczególna uwaga na osoby prowadzące 
handel, aby sprzedawały towar  w wyznaczonym miejscu.
- Pomocą żywnościową w Gminie objętych jest 738 osób. Na jedną osobę przypada rocznie 56 kg artykułów 
żywnościowych.
- W ośrodku zdrowia przygotowane są pomieszczenia na prowadzenie świadczeń rehabilitacyjnych. Nowe 
kontrakty  będą obowiązywać od lipca i wówczas będzie wiadomo czy zainteresowana firma podpisze kontrakt z
NFZ na prowadzenie tych usług.
- Zgodnie z wyjaśnieniami otrzymanymi z Policji wejście do parku uzdrowiskowego w Solcu-Zdroju jest 
możliwe tylko za zgodą właściciela.
- Radni otrzymają informację dotyczącą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-
Zdrój.
- Skarbnik Zofia Kopeć przedstawiła informację o ulgach podatkowych zastosowanych wobec przedsiębiorców. 
Wyjaśniła, że tajemnica skarbowa nie pozwala na ujawnienie wpływów podatkowych od przedsiębiorstw.
Wójt Adam Pałys poinformował zebranych, że do Wojewody Świętokrzyskiego została złożona skarga na 
uchwałę w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji miejscowości Solec-Zdrój. Skarga została uznana przez 
Wojewodę za bezzasadną.
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł Patrzałek  
dokonał zamknięcia XVI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek
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